



USAIRE STUDENT AWARDS 2026

Guidelines for One-Pager and 10-Pager Submissions

1. Introduction

The USAIRE Student Awards is an international competition organized by USAIRE, a recognized aerospace business club. The competition invites students from around the world to rethink the future of the **aerospace and defense industry**. Participants are encouraged to reflect on the **major forces transforming the sector**, including disruptive technologies, emerging business models, and evolving geopolitical dynamics.

The USAIRE Student Awards also offer students a valuable opportunity to gain visibility within the aerospace and defense community, interact with industry professionals, and present innovative ideas to leading experts.

The competition is organized in two main stages:

- **The One-Pager:** Participants submit a one-page document outlining the concept and direction of their proposed work.
- **The 10-Pager:** The best One-Pagers are selected, and finalists are invited to develop their vision in a ten-page analytical paper.

Two juries are involved in the evaluation process. The first jury **preselects candidates based on the One-Pagers**, while the second jury conducts a detailed review of the 10-Pagers to determine the winners.

This document provides guidance for future candidates. Reading it carefully will help participants understand what is expected and avoid common mistakes observed in previous submissions. These recommendations should therefore be considered an **essential complement before drafting your One-Pager**.

2. Competition Structure

The competition consists of two successive stages.

- **One-Pager:** The One-Pager is the official **entry submission** to the competition. It allows the jury to quickly understand the candidate's proposed approach and the originality of the idea.
- **10-Pager:** Candidates whose One-Pagers are selected become finalists and must submit a **10-page paper** developing their vision in greater depth.

3. One-Pager Guidelines

The submission of the One-Pager constitutes the official registration for the competition.

The document must:

- Be written in **English or French**
- Be submitted **individually or in pairs**
- Contain approximately **500 words**
- Fit on one **single page**

Because the document is limited to one page, it must clearly and concisely present the core idea of the project. The objective is to give the jury a clear overview of the proposed approach and analytical direction.

Candidates should:

- Ensure that every word contributes to the argument
- Avoid repetition and unnecessary explanations
- Present a clear thesis or central idea
- Use data, figures, or concrete examples when relevant
- Avoid excessive abbreviations or acronyms (define them if necessary)



If references are included, they should be listed at the end of the document. Reference pages will not be counted in the maximum number of pages or words allowed.

Please note that a motivation letter is not required.

4. 10-Pager Guidelines

Candidates selected after the first round will be invited to submit a 10-pager paper developing their ideas in detail. The recommended word count for the 10-Pager is between 4500 and 5500 words.

The purpose of the 10-Pager is to present a structured, rigorous, and well-argued analysis of the competition theme.

Candidates are encouraged to:

- **Develop a clear analytical framework**
- **Support their ideas with data, research, and credible sources**
- **Provide well-founded recommendations**
- **Present a coherent vision for the future**

5. Writing Recommendations

Candidates are encouraged to explore innovative and less commonly discussed topics and to present original ideas that stand out from traditional industry forecasts. However, originality must remain grounded in reality. Candidates should avoid purely speculative or utopian scenarios. The objective is to find the right **balance between creativity and feasibility**. It is also essential to remain within the scope of the competition theme and avoid off-topic analyses.

6. Bibliography and Sources

Including a **well-referenced bibliography demonstrates the rigor** of the research and strengthens the credibility of the arguments presented.

Candidates are encouraged to:

- Use reliable and relevant sources
- Cite sources clearly and consistently
- Include references at the end of the document

The use of hyperlinks to referenced material is particularly appreciated.

7. Formatting and Presentation

Beyond the quality of the ideas, the presentation of the document is important. Candidates should ensure that their work follows good formatting practices:

- Clear and well-structured paragraphs
- Adequate spacing and line breaks
- Justified text alignment
- Key ideas highlighted in bold
- No spelling or grammar mistakes
- Figures, tables, and images clearly captioned and sourced

For the 10-Pager, a table of contents is required.

Good formatting improves readability and helps the jury understand the argument more effectively.

8. Recommended Length

The following word counts are recommended:

- **One-Pager:** 500 – 550 words
- **10-Pager:** 4500 – 5500 words

These ranges are indicative and help ensure that candidates provide sufficient depth while remaining concise.



9. Common Mistakes to Avoid

Candidates should avoid the following common issues:

- Writing a general essay without a clear thesis
- Failing to address the competition theme directly
- Presenting purely speculative or unrealistic scenarios
- Providing insufficient references or sources
- Producing descriptive content without analytical depth
- Submitting poorly structured or poorly formatted documents

10. Adopt a Multidisciplinary Perspective

Candidates are encouraged to approach the topic from multiple perspectives in order to broaden their analysis.

Relevant dimensions may include:

- Technological developments
- Economic implications
- Geopolitical dynamics
- Regulatory challenges
- Societal impacts

Considering these different aspects will help produce a richer, more comprehensive analysis of the future of aerospace and defense.

We look forward to discovering your ideas and wish all candidates the best in their preparation.

USAIRE STUDENT AWARDS 2026

Guide de rédaction des One-Pagers et 10-Pagers

1. Introduction

Les USAIRE Student Awards sont un concours international organisé par USAIRE, un Business Club reconnu dans le secteur de l'aéronautique et de la défense. Ce concours invite les étudiants du monde entier à réfléchir à l'avenir de **l'industrie aérospatiale et de la défense**. Les participants sont encouragés à analyser les grandes forces qui transforment le secteur, telles que les innovations technologiques de rupture, les nouveaux modèles économiques et les évolutions géopolitiques. Les USAIRE Student Awards constituent également une opportunité unique pour les étudiants de se faire connaître auprès des professionnels du secteur, d'échanger avec des experts de l'industrie et de présenter leurs idées à un jury composé de spécialistes reconnus.

Le concours se déroule en deux étapes principales :

- **Le One-Pager** : Les participants soumettent un document d'une page présentant le concept et l'orientation de leur projet.
- **Le 10-Pager** : Les meilleurs One-Pagers sont sélectionnés et leurs auteurs sont invités à développer leur vision dans un document analytique de dix pages.

Deux jurys interviennent successivement dans le processus de sélection. Le premier jury **pré-sélectionne les candidats sur la base du One-Pager**, tandis que le second jury procède à une évaluation approfondie des 10-Pagers afin de désigner les lauréats.

Ce document a pour objectif d'accompagner les futurs candidats dans la préparation de leur travail. Sa lecture attentive permettra d'éviter certaines erreurs fréquemment observées dans les travaux soumis lors des éditions précédentes et de mieux comprendre les attentes du jury. Ces recommandations doivent donc être considérées comme un **complément indispensable avant la rédaction de votre One-Pager**.

2. Structure du concours

Le concours s'organise en deux étapes successives.

- **Le One-Pager** : constitue la première étape du concours et l'inscription officielle des candidats. Il permet au jury d'identifier rapidement l'idée centrale du projet et l'originalité de l'approche proposée.
- **Le 10-Pager** : Les candidats dont le One-Pager est sélectionné deviennent finalistes et sont invités à rédiger un document de dix pages afin de développer leur réflexion de manière plus approfondie.

3. Recommandations pour le One-Pager

L'envoi du One-Pager constitue l'inscription officielle au concours.

Le document doit :

- être rédigé en **français ou en anglais**
- être soumis **individuellement ou en binôme**
- comporter environ **500 mots**
- tenir sur **une seule page**

Compte tenu de cette contrainte de format, le One-Pager doit présenter de manière claire et concise l'idée principale du projet. L'objectif est de permettre au jury de comprendre rapidement l'orientation de la réflexion et l'approche analytique proposée par le candidat.

Les candidats sont invités à :

- s'assurer que chaque phrase apporte une contribution utile à l'argumentation
- éviter les répétitions ou les développements inutiles
- formuler une idée centrale claire
- appuyer leurs arguments avec des données, chiffres ou exemples concrets lorsque cela est pertinent
- limiter l'usage d'abréviations ou d'acronymes (et en préciser la signification si nécessaire)



Si des références sont mentionnées, elles doivent être listées à la fin du document. Les pages contenant uniquement les références ne seront pas comptabilisées dans le nombre maximal de pages ou de mots autorisés. Il n'est pas demandé de rédiger une lettre de motivation.

4. Recommandations pour le 10-Pager

Les candidats sélectionnés à l'issue de la première étape seront invités à soumettre un document analytique de dix pages développant leur réflexion de manière approfondie. Le nombre de mots recommandé pour le 10-Pager est compris entre 4500 et 5500 mots. Le 10-Pager doit présenter une analyse structurée, rigoureuse et argumentée du sujet proposé.

Les candidats sont encouragés à :

- **développer un raisonnement clair et structuré**
- **appuyer leurs idées sur des données, recherches et sources fiables**
- **proposer des recommandations argumentées**
- **présenter une vision cohérente et crédible de l'avenir**

5. Conseils de rédaction

Les candidats sont encouragés à explorer des thématiques innovantes ou peu étudiées et à proposer des idées originales qui se distinguent des prévisions classiques de l'industrie. Toutefois, l'originalité doit rester ancrée dans la réalité. Les scénarios purement spéculatifs ou utopiques doivent être évités. L'objectif est de trouver un **équilibre entre créativité et faisabilité**.

Il est également essentiel de rester dans le cadre du thème du concours et d'éviter les analyses hors sujet.

6. Bibliographie et sources

La présence d'une **bibliographie référencée démontre la rigueur** de la recherche et renforce la crédibilité des arguments présentés.

Les candidats sont invités à :

- utiliser des sources fiables et pertinentes
- citer clairement les références utilisées
- inclure une bibliographie à la fin du document

L'utilisation de liens hypertextes vers les sources citées est particulièrement appréciée.

7. Forme et présentation

Au-delà du fond, la qualité de la présentation du document est essentielle.

Les candidats doivent veiller à respecter les bonnes pratiques de rédaction :

- texte structuré en paragraphes clairs
- retours à la ligne et mise en page aérée
- justification du texte
- mise en évidence des idées clés en gras
- absence de fautes d'orthographe ou de grammaire
- figures, tableaux ou images légendés et sourcés

Pour le 10-Pager, la présence d'un sommaire est obligatoire. Une mise en page soignée facilite la lecture et permet au jury de mieux comprendre l'argumentation.

8. Longueur recommandée

Les longueurs suivantes sont recommandées :

- One-Pager: 500 – 550 mots
- 10-Pager: 4500 – 5500 mots

Ces indications visent à garantir un niveau de profondeur suffisant tout en conservant un texte concis et structuré.



9. Erreurs fréquentes à éviter

Les candidats doivent veiller à éviter certaines erreurs courantes :

- rédiger un texte trop général sans thèse claire
- ne pas répondre directement au thème du concours
- proposer des scénarios irréalistes ou spéculatifs
- ne pas inclure de sources ou de références
- produire un texte descriptif sans analyse approfondie
- soumettre un document mal structuré ou mal présenté

10. Adopter une approche multidisciplinaire

Les candidats sont encouragés à aborder le sujet selon plusieurs dimensions afin d'enrichir leur analyse.

Les réflexions peuvent notamment intégrer :

- les évolutions technologiques
- les dynamiques géopolitiques
- les implications économiques
- les enjeux réglementaires
- les impacts sociétaux

Prendre en compte ces différentes perspectives permettra de proposer une analyse plus complète et pertinente de l'avenir de l'industrie aérospatiale et de la défense

Nous souhaitons à tous les candidats plein succès dans leur préparation .